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Câciu: Reforma la guvernanta corporativa trebuie sa se realizeze; numirile din

companii facute incorect vor fi reluate

Reforma privind guvernanta corporativa în România trebuie sa se  realizeze, a declarat, miercuri, ministrul

Investitiilor si Proiectelor  Europene, Adrian Câciu, mentionând ca va fi reluata procedura în cazul 

numirilor din companii facute incorect din punctul de vedere al Comisiei  Europene, astfel încât sa fie

rezolvata, în cel mai scurt timp,  problema suspendarii platilor din PNRR.

"Reforma privind guvernanta corporativa în România trebuie sa se  realizeze. Daca anumite numiri au fost facute

incorect din perspectiva  celor care ne evalueaza, respectiv a Comisiei Europene, procedura  trebuie reluata. Calea

de reluare a acestei proceduri este una singura.  Pâna la urma, se schimba conducerea, se reia procedura de numire.

Procedura de numire trebuie facuta nu numai în concordanta cu regulile  Comisiei Europene sau regulile europene,

ci mai ales în concordanta cu  regulile OCDE, unde vrem sa intram, pentru ca nu putem sa ne pacalim sa  credem

ca, daca rezolvam o situatie acum, pe moment, peste un an nu o  s-o avem din nou, pentru ca avem negocierea cu

OCDE", a afirmat Câciu,  întrebat dupa sedinta de Guvern, ce va face Executivul pentru a rezolva  problemele

semnalate de Comisia Europeana în cazul numirilor din  companii.

Potrivit acestuia, este vorba despre o "chestiune de asumare, de responsabilitate".

"Din punctul meu de vedere, se va rezolva acest lucru. Evident, va fi si  actul acesta care reprezinta un temei

juridic consistent, e o decizie a  Comisiei Europene, pentru a se trece, daca vreti, la aceasta reluare a  procedurii", a

adaugat Câciu, întrebat cum vor fi schimbati sefii  acestor companii având în vedere ca nu pot sa fie demisi.

Adrian Câciu a amintit ca legislatia privind guvernanta corporativa a  fost aprobata prin jalonul 439 al PNRR, care

a fost evaluat pozitiv de  Comisia Europeana.

"La momentul acesta, exista legislatia necesara. Evident, acolo unde au  fost numiri în trecut, care nu concorda nici

cu legislatia actuala,  actualizata pe baza jalonului din PNRR, dar nici cu ceea ce recomanda  Comisia sau ceea ce

ne va transmite, trebuie reluate procedurile. Calea  juridica probabil ca va fi una care apartine Guvernului, dar, prin

ministerul de resort, prin Ministerul Energiei", a adaugat el.

În opinia sa, este posibil sa existe si o "abordare mai barbateasca",  cum a fost cazul presedintelui Consiliului de

Administratie al Metrorex,  Mihai Barbu, care a anuntat ca îsi da demisia.

"Ieri am observat ca - si apreciez acest gest al domnului Barbu, daca  vreti, nu stiu, cred ca asa îl cheama, de la

Metrorex - care a spus: Îmi  dau demisia pentru ca nu vreau ca din cauza mea sa se piarda bani de  catre România.

E posibil sa avem si o astfel de abordare, dar daca nu  vor fi si elemente din perspectiva juridica, sa ajungem la

obiectiv.  Obiectivul se mentine. Aceasta reforma va fi înfaptuita pâna la capat cu  totii la masa, atentie, în aceasta

coalitie politica si cu acest  Guvern, speram cât mai repede", a adaugat ministrul Câciu.

El a mentionat ca România are sase luni la dispozitie ca aceste numiri  sa fie facute în concordanta cu cerintele

Comisiei Europene.

Conform ministrului, în cazul mai multor companii din transporturi, cum  ar fi la CNIR, aceasta problema a fost

rezolvata prin retragerea  persoanelor din conducere si reluarea procedurilor. La fel si în cazul  companiilor din

subordinea Secretariatului General al Guvernului.

"Acest lucru se poate întâmpla foarte simplu si la Energie. (...) Sper  ca se vor rezolva si în celelalte zone. Nu-mi
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fac griji din perspectiva  asta. E vorba doar sa ne asumam ca nu merge. Banii acestia sunt ai  României si trebuie

sa stam la aceeasi masa, indiferent de carnetul de  partid, indiferent de campania electorala, si sa întelegem ca nu

putem  sta sa se termine campania electorala ca sa luam niste masuri. Daca le  vom lua, trebuie sa le luam în timp

util. Aceasta cerere de plata,  readuc aminte ca am depus-o de un an de zile, cred ca se puteau lua  masuri si în

timpul acestui an", a indicat Adrian Câciu.

Întrebat de ce nu au fost luate masuri din luna iunie când a fost  transmisa scrisoarea Comisiei Europene, Câciu a

spus: "S-au luat masuri  la AMEPIP, dupa cum stiti, s-a schimbat conducerea si a fost reluata  procedura, iata si la

Transporturi, deci lucrurile evolueaza".

Comisia Europeana (CE) a aprobat marti o evaluare preliminara pozitiva a  celor sase tinte si a 62 dintre cele 68 de

jaloane legate de cea de-a  treia cerere de plata a României în valoare de doua miliarde de euro  (fara prefinantare)

în cadrul Mecanismului de redresare si rezilienta  (MRR), elementul central al Programului NextGenerationEU.

Comisia a  constatat ca, în aceasta etapa, nu au fost atinse sase jaloane, fiind  vorba despre reforme ale guvernantei

întreprinderilor de stat, precum si  de investitii din domeniul transporturilor si de o reforma a regimului  fiscal al

microîntreprinderilor. În acest context, Comisia Europeana  propune suspendarea partiala a platii.
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